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Kaupunkiympäristön toimialan Oona Länsisalmi ja Sini Rajapaju tulevat esittelemään suunnitelmia 
Vantaan arkkitehtuuriohjelman päivittämisestä ja keräämään ideoita sen työstämiseen.

Arkkitehtuuriohjelma sisältää valmistuttuaan tavoitteet sille, miltä vantaalaiset rakennukset ja 
kaupunkitilat, kuten puistot ja katualueet, näyttävät tulevaisuudessa. Ohjelman tavoitteet ja 
toimenpiteet vaikuttavat asemakaavojen ja julkisten rakennusten sekä katujen, puistojen ja aukioiden 
suunnitteluun. Liitteenä on visiopaperi, joka toimii pohjana ohjelman päivitykselle.

Nykyiseen arkkitehtuuriohjelmaan voi tutustua kaupungin nettisivuilta:
https://www.vantaa.fi/fi/asuminen-ja-rakentaminen/kaavoitus/asemakaavoitus/arkkitehtuuriohjelma

Vammaisneuvosto 25.2.2025

Esitys:
Päätetään merkitä tiedoksi.

Käsittely:
Miten koette julkisten tilojen, kuten puistojen ja kirjastojen. saavutettavuuden ja käytettävyyden?

- Rollaattorilla kulkevilla on päästä julkisiin tiloihin ovista sisään, sillä jäädään jumiin 
tuulikaappeihin raskaisiin oviin

- Induktiosilmukoita ei ole yhäkään kaikissa julkisissa tiloissa.
- Tiedon saavutettavuus julkisissa tiloissa, kuten digitaaliset näytöt
- Kirjastot ovat pääsääntöisesti saavutettavia. Myyrmäen kirjaston kokolattiaamatto häiritsee 

kelaamista.
- Puistoihin pääsee pääosin. Korkeuserot puistoissa, kuten Korsossa, hankaloittaa saapumista.
- Vaikka tila olisi esteetön, niin siitä ei ole iloksi, jos saapuminen ei ole esteetön. Tarvitsee olla 

myös saapumisohjeet.
- Hidastustöyssyt autoteillä rasittavat erityisesti selkänikamia.

 
Mitä muita toiveita teillä on asuinympäristönne suhteen?

- Taloja ei rakennettaisi aivan toisiinsa kiinni ja pidetään viheraluetta asuntojen välissä.
- Toivottiin avaraa kaupunkimaisemaa
- Rakennusten ylläpitoon pitää kiinnittää huomiota.
- Korson puisto ei korjauksen yhteydessä tule liian kliiniseksi, vaan on elävää luontoa lapsille 

temmestellä ja eläimille olla. Luonto lisää hyvinvointia.
- Tupakkavapaat puistoalueet esitettiin toiveena.
- Louhelan puistoalue toivotaan säilytettävän.
- Myyrmäen kaupunkikeskusta on epäsiisti. Myös parkkihalli on epäturvallisen näköinen.
- Toiveena o nopea ja yksinkertainen asiointi kuurojen palveluissa.
- Vaikuttaako ulkopoliittiset turvallisuusuhat esimerkiksi väestösuojien suunnitteluun? Vantaalla ei 

ole Helsinkiin verrattavissa olevia väestötiloja.
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Päätös:
Päätetiin merkitä tiedoksi.

Liitteet:
- Vantaan arkkitehtuuriohjelman visio.pdf
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